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Zápis z 25. jednání Pracovní skupiny Venkov 

Název 25. jednání Pracovní skupiny Venkov 

Datum 7. 11. 2024, 10:00 – 12:30 

Místo Zborovská 11, Praha 5 – Smíchov, místnost č. 1088 

Účastníci viz prezenční listina 

Přílohy zápisu 1) Příloha č. 1_Pozvánka + program 

2) Příloha č. 2_Prezenční listina 

3) Příloha č. 3_Elektronický dotační portál 

4) Příloha č. 4_Představení webové aplikace MawisGeoportal 

5) Příloha č. 5_Digitálně technická mapa 

 

 

1. Zahájení 25. jednání PS Venkov 

Předseda PS Venkov, pan Petr Halada přivítal všechny přítomné členy a hosty na 25. jednání 

pracovní skupiny a seznámil je s programem samotného jednání a s přítomnými hosty. Dotázal se 

přítomných, zda mají zájem program doplnit či upravit, přičemž nebylo námitek. 

Pan předseda uvítal a představil nově zvolenou předsedkyni Výboru pro regionální rozvoj paní  

Mgr. Markétu Škodovou, též zastupitelku města Příbram. Pozvánka na zasedání PS Venkov při RSK 

bude paní předsedkyni pravidelně zasílána a její účast vítána.  

Pracovní skupina se sešla v usnášeníschopném počtu členů (11 členů, 5 hostů, 2 zástupci sRSK, 

podrobněji Příloha č. 2).  

2. Odvolání a jmenování členů PS  

Vzhledem k ukončení pracovního poměru paní Marty Vištiakové na KÚ SČ, nominoval Odbor 

kultury a památkové péče jako novou členku PS paní Bc. Blanku Švarcovou. Předseda pracovní skupiny 

Venkov dal tuto skutečnost pracovní skupině na vědomí. Dále byl pozván na jednání PS pan starosta 

obce Chorušice, Martin Bauer. Obec se stala pro tento rok vítězem prestižní soutěže Entente Florale 

Europe, za což jí patří velké gratulace. Pan starosta přijal od pana Halady svoji nominaci a stal se tak 

dalším novým členem PS Venkov.  
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3. Elektronický dotační portál (Tomáš Pavelka, SYSCOM Software spol. s r. o.) 

 

Přednosti EDP – snaha zjednodušit podávání žádostí o dotaci na KÚ. Umožnuje přístup ke všem 

výzvám. Zachovává auditní stopu, pokrývá celý dotační cyklus. Veškerá komunikace může probíhat 

elektronicky, snižuje administrativní zátěž. Pan Pavelka ukázal přítomným prostředí, ve kterém se bude 

pracovat s žádostmi. Momentálně se lze zaregistrovat pouze emailem, od nového roku další dvě 

možnosti (bankovní identita, NIA). Bylo ukázáno, jak se po přihlášení v systému orientovat. Každý bude 

vlastnit svůj profil (lze tlačítkem propsat údaje z profilu do žádosti). Do budoucna bude funkční 

kalkulačka, aby si každý mohl spočítat výši dotace atd. Vzhled web stránek vytvořený na základě 

zkušeností v dotačních systémech s ohledem na zadávací dokumentaci a Digitální informační agenturu. 

V systému k dispozici Metodický pokyn podávání žádostí o finanční podporu z rozpočtu SČ kraje. Další 

informace k dispozici na web stránkách Středočeského kraje v sekci Dotace.  

P. Schmidt – bude se upravovat dle osobních údajů automaticky? 

T. Pavelka – nyní pouze email a heslo, vyplňovat ručně; jak bude NIA – propisovat automaticky 

M. Mácová – lze data zkopírovat? 

T. Pavelka – neumožňuje doposud kopírování; 

 

Řeší se přílohy, jaká kapacita (10 MB). Lze ale změnit nastavení parametru. 

P. Schmidt – uvedených 10 MB je součet všech příloh? T. Pavelka reagoval, že se jedná o součet, lze 

ale i rozdělit.  

 

P. Halada – zůstanou zatím staré žádosti v systému? Jak poznám, zda se již mám hlásit do nového 

portálu? Neměl by být pro starosty webinář a seznámit žadatele se systémem?  

T. Pavelka – starý systém se dokončuje, po přechodu do nového roku, budou převedeny, ale zda 

všechny netušíme; systém již funguje, první výzva bude vyhlášená 25. 11. za Odbor kultury 

J. Králová – programy jsou zveřejněné, postup dle Metodického pokynu 

B. Švarcová – na úřední desce programy zveřejněné (od 25. 11. – 16. 12. 2024), již v novém portálu; 

kolega PhDr. Šrejber počítá s webinářem; 

E. Pacltová – na stránkách kraje nyní uvidím oba systémy? T. Pavelka – doposud je stávající portál 

P. Halada – přihlašovací údaje zůstanou stávající nebo bude nutnost vygenerovat nové? 

J. Králová – bude se muset provést nová registrace 

P. Halada – původní portál velmi jednoduchý, přehledný systém pro uživatele; včetně vyúčtování; na 

zvážení, aby bylo vyúčtování možné pouze elektronicky – apel na p. náměstka Skopečka, p. Cingra;  
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M. Mácová – existuje nějaká příručka či manuál pro uživatele? T. Pavelka – ano existuje, plus videa 

k registraci a podání žádosti; 

P. Halada – prostředí systému jak starého, tak nového je velmi intuitivní a pěkně zpracované; 

P. Schmidt – na konci žádosti vygenerované PDF, které se podepisuje – půjde podepisovat přes 

bankovní identitu? T. Pavelka – podepisování není možné; 

J. Králová – vše zasílané datovou schránkou, tudíž netřeba podpisu; 

D. Havlík – portál je vyvíjen speciálně pro SČ kraj nebo i jiné instituce? T. Pavelka – tento speciálně 

pro SČ kraj, ale vytváříme mnoho dalších portálů, pracujeme např. pro MF ČR a další; 

M. Bauer – proč měníme uživatelsky velmi příjemný portál?  

J. Králová – aplikace je zastaralá (15 let);  

P. Halada – nutno změnit vizuálně, plus zastaralý zdrojový kód; T. Pavelka – systém, pokud se 

nepřepíše, stává se nebezpečný, digitální doba se velmi rychle vyvíjí;  

 

Obsah prezentace je součástí zápisu – Příloha č. 3 

4. Představení webové aplikace MawisGeoportal – digitální asistent pro každou obec  

(Ladislav Bláha, Hrdlička spol. s r.o.) 

 

Představení geodetické společnosti z Tetína. Pan Bláha pustil krátké video o geoportálu. Jedná se  

o komplexní prostředí pro práci s geodaty. MAWIS Geoportal je mapová aplikace pro zobrazování, 

publikaci a správu geodat, editaci a správu sítí a prvků DI/TI a komunikaci s DTM krajů prostřednictvím 

IS DMVS či vedení pasportů majetku. Dalšími nástroji jsou MAWIS Utility, MAWIS Tools nebo 

MAWIS Contract. Jedná se o webovou aplikace, která se neinstaluje, používá se v prostředí 

internetového prohlížeče. Geodata jsou centrálně spravována v bezpečném cloudovém úložišti a všichni 

mají okamžitě k dispozici aktuální údaje. Obsluha je velmi jednoduchá a intuitivní. Možnost seznámit 

se s DEMO projektem Tetína, o přístup požádat na: https://mawis.eu/sluzby/geoportal/. Video 

promítané na PS Venkov naleznete zde: https://www.youtube.com/watch?v=M3Kni_rkyOI 

T. Chrt – možnost sledovat data jiných systémů, do kterých? 

L. Bláha – některá data (tabulky) se dají exportovat, ukládat mapovou kompozici v PDF/PMG apod. 

P. Schmidt – uvidím jako obec svůj katastr a cizí?  

L. Bláha – jako obec uvidíte celou ČR, nijak omezeno; obec má rychlejší přístup ke svým vlastníkům; 

Prezentace je součástí zápisu – Příloha č. 4 

https://mawis.eu/sluzby/geoportal/
https://www.youtube.com/watch?v=M3Kni_rkyOI
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5. Digitální technická mapa (KÚSK – Evžen Bílek)  

 

Pan Bílek přítomným připomněl, že ostrý provoz IS DTM byl spuštěn od 1. 7. 2024. Prvotní 

naplnění došlo ze strany kraje a výstupy týkající se základní prostorové situace (dále jen „ZPS“) byly 

naměřené a konsolidované v rámci projektu DTM 1. Dopravní a technickou infrastrukturu (dále jen 

„DTI“) vkládají vlastníci. Další část bude doplňována a aktualizována pomocí GAD a projektu DTM 2. 

Od července 2024 vyplývají pro obce dvě povinnosti týkající se jejich registrace do IS (v roli vlastníků 

DTI vložit a aktualizovat informace do IS DTM a v roli stavebníka při kolaudaci stavby doložit 

provedení ZPS v IS DTM kraje). Informační systém DTM spravuje Český úřad zeměměřičský  

a katastrální (dále je „ČÚZK“). Doposud stále není v systému zaregistrováno téměř 200 obcí 

z celkového počtu 1144 obcí v SČ kraji. Bez registrace nemohou obce vložit data do IS, tudíž neplní 

povinnost stanovenou legislativou. SČ kraj na konci června 2024 předal pořízená data DTI obcím 

zapojeným do projektu DTM 1 ve formátu JVF 1.4.3 a obce si tato data musí vložit do IS DTM vlastními 

silami (vyplývá ze smluvního ujednání mezi krajem a obcemi). Doposud si data nevyzvedlo 65 % obcí. 

Pokud ČÚZK upgraduje aktuální verzi na vyšší, budou si muset obce na vlastní náklady zajistit navýšení 

verze, jinak data do IS DTM nenahrají. Kraj data obcím navyšovat nebude.  

Projekt DTM 2 slouží k pořízení dalších dat do DTM, mapování DTI obcí, zbytku DTI kraje či ZPS 

kraje. V současné chvíli máme již rozhodnutí o poskytnutí dotace z MPO, projekt je spolufinancovaný 

z Národního plánu obnovy. Dále je vysoutěžen dodavatel a podepsána smlouva na data ZPS a DTI. 

Obce, které projevily zájem o další mapování a byly vybrány do projektu DTM budou ještě do konce 

tohoto roku oslovovány.  

E. Pacltová – podle jakého klíče se vybíraly obce do projektu DTM? 

E. Bílek – obce se měly přihlásit; u DTM 2 – co nejmenší obce, obce v HSOÚ, malý rozpočet;  

L. Bláha – jedním z kritérií bylo, zda obec už nějaká data má; spousta obcí nereagovala a každý kraj si 

zvolil svoje kritéria, např. velikost obce;  

L. Bláha – rád by upozornil na zákonnou povinnost od 1. 7. 2024, kdy obec musí mít v DTM všechnu 

svoji infrastrukturu; tento zákon o sankcích nepojednává, ale stavební zákon obsahuje paragraf, že 

pokud při stavební aktivitě dojde k poškození něčeho, co nebylo v DTM správně zaneseno, tak ten, kdo 

to tam neuvedl, nese náklady s tím spojené;  

E. Pacltová – co se stane, když já údaje budu mít v DTM a skutečnost bude jiná….? P. Halada – patrně 

rozhodne soud; 
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M. Bauer – v našem regionu zkoumáme proč do DTM jít a právník nám oznámil, že se jedná o úkol SČ 

kraje; mnoho obcí je ve stavu, kdy nejsme DTM políbeni, nemáme pasporty v digitální podobě; otázka 

zní, zda nám tím může někdo pomoci např. MASky?  

P. Halada – SMS se tímto zabývá a obce si musí toto zafinancovat ze svého rozpočtu; při kolaudaci se 

musí nahrát do DTM anebo se musí odevzdat formát toho faktického zaměření, který je v souladu 

s DTM;  

K. Bláha – bohužel toto není starost SČ kraje; zákon hovoří, že se jedná o správce technické 

infrastruktury, což jsou obce; mít údaje v DTM je pro obec ochrana vlastního majetku a vlastní technické 

infrastruktury; stát má s DTM plány, chce organizovat stavební řízení, tudíž postupem času až DTM 

bude mít nějakou průkaznou hodnotu, umožní portál stavebníka, co se najde v DTM;  

P. Schmidt – silnice se tam zavádí? K. Bláha – ano, obec tam vnáší svoji dopravní a technickou 

infrastrukturu, tzn. že pokud máte zpracován pasport komunikací, tak se překlopí tento pasport do 

digitální podoby a nahraje se tam za vaši obec;  

 

Obsah prezentace je součástí zápisu – Příloha č. 5. 

6. Různé 

 

P. Halada – nějaký námět pro příští jednání PS?  

B. Čebišová – nejsou nějaké nové informace k financování nepedagogických pracovníků škol?  

P. Halada – v návrhu státního rozpočtu na rok 2025 je návrh na převedení financování nepedag. 

pracovníků na obce, na základě platformy novely školského zákona a novely zákona o rozpočtovém 

určení daní, které je v současné době v prvním čtení ve sněmovně; SMS se proti tomu ohrazuje; finanční 

prostředky půjdou v rámci RUDu (rozpočtové určení daní) navýšení toho příspěvku na žáka tzn., že se 

zvedne z 9 % na zatím neznámé % s tím, že v posledním kvartále v roce 2025 by se mělo rozmělnit  

10,5 mld. Kč, v roce 2026 33,5 mld. Kč a toto by mělo pokrýt nepedagogické pracovníky na školách. 

Obce by měly být jako distributoři těchto finančních prostředků, tzn. že nebudou zaměstnavatelé, 

nebudou je řídit, vše na starosti ředitel školy. Žádáno, aby byl jiný koeficient pro školy se 700 žáky, jiný 

pro školu se 40 žáky, potažmo pro MŠ, která má 15 žáků. Jiný koeficient by měl být pro středisko 

volného času případně pro pedagogicko-psychologickou poradnu, neboť potřeby zařízení jsou 

diametrálně odlišné. Poslední informace jsou takové, že bude 18,5 tis. Kč na žáka, ale bez koeficientů. 

Kdyby nebyl koeficient a nestačilo by to, budeme jako obce muset doplácet nebo snížit počet těchto 

pracovníků.  

E. Pacltová – jsou stanoveny standardy nepedagogické práce, zda je dáno např. 6 uklízeček na jednu 

budovu? 
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P. Halada – nejsou stanoveny; velmi těžko zpracovatelné; staré budovy vypadají jinak než nové 

(rozdílné prostory); dnes se počítá dle počtu tříd, počtu dětí a odloučených pracovišt (více budov), 

nějaký koeficient příplatku existuje; každý kraj počítá nepedagogy jinak; 

E. Pacltová – v rámci „snídaně se starosty“ diskutováno, že starostové podepisují řediteli odměny,  

i když to nevyplácí z obecního rozpočtu; problematika odměn, když na konci roku zbývají finance;  

P. Halada – vyplácí se z rozpočtu školy, starostové odměny stanovují; jedná se o dlouhodobou 

spolupráci mezi starostou a školou, komunikace dvou lidí; je to o nastavení komunikace; osobně 

vypracovaný hodnotící systém – Rada obce zaškrtá a ředitel na základě tohoto obdrží odměnu; obec má 

právo kontrolovat školu, neboť obec je zřizovatel, kontrola výstupů, vzdělávání apod.; 

E. Pacltová – byla by možnost nám zaslat hodnotící formulář? 

P. Halada – ano, pošleme PS emailem  

 

M. Bauer – zda by bylo možné na příští PS pozvat někoho k čistění odpadních vod (problematika 

Kokořínska); a dále témat pozemkových úprav (tvorba cest, protierozní úpravy); a v neposlední řadě 

problematika rozšíření P+R parkování v Praze; 

P. Halada – existuje PS Voda, předáme informaci paní radní pro ŽP (pí Jindřiška Romba), prosíme 

poslat emailem a podnět předáme; k pozemkovým úpravám byl webinář; pozveme Státní pozemkový 

úřad na příští PS; oslovíme pana radního na dopravu p. Boreckého; jsou problémy s pozemky atd. měla 

by se hlavně připojit Praha; 

 

R. Metelková – jako starostka marně hledá psychickou pohodu, a proto navrhováno téma, jak psychicky 

zvládnout být starostou; psychosomatika; 

B. Čebišová – základní procesy nejsou nastavené; procesy ve státní správě, samosprávě; důležitá je  

i spolupráce malých obcí; 

P. Halada – nabídl schůzku nad daným tématem v Čisté (plus paní starostka Metelková), vytvoření 

mapy procesů pro starosty obcí;  
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Pan předseda poděkoval všem přítomným za účast. Následně bylo 25. jednání pracovní skupiny 

ukončeno. Termín příštího zasedání PS Venkov byl stanoven na dne 11. 2. 2025 od 09:00 hod., 

Zborovská 11, Praha 5 – Smíchov, zasedací místnost č. 3072. 

Zapsala: Hana Benšová, garant PS Venkov, sekretariát Regionální stálé konference Středočeského kraje 

 

Zápis schválil:  

 

Dne 15. 11. 2024  

      Petr Halada v.r. 

         předseda pracovní skupiny

       

 


